
 

 

Protokół Nr XXXII/10 

z XXXII sesji Rady Gminy Lipno 

odbytej w dniu 29 marca  2010 roku 

 

Dnia 29 marca 2010 roku o godz. 12-tej w Świetlicy w Radomicach odbyła się XXXII 
sesja Rady Gminy Lipno. 

 

Obecni na sesji według załączonej listy obecności. 

Ponadto w sesji udział wzięli: Wójt Gminy Lipno – Pan Andrzej Piotr Szychulski, Skarbnik 
Gminy – Pani Adela Wiśniewska, Radca Prawny – Pan Józef Jesionowski, Sekretarz – Pan 
Andrzej Rozen, Kierownik ROR - Pani Anna Kwiatkowska, Kierownik RGK – Pan Grzegorz 
Koszczka, Kierownik SAPO – Pan Kazimierz Mątowski.  

Ad. pkt 1 a 

Otwarcia obrad XXXII sesji Rady Gminy Lipno dokonał Przewodniczący Rady Gminy Lipno 
– Pan Bohdan Nowak, który na wstępie powitał wszystkich obecnych, jednocześnie 
stwierdzając, że na stan 15 Radnych, w sesji udział bierze 14 Radnych, a zatem Rada jest 
władna do podejmowania prawomocnych uchwał i rozstrzygnięć. 

Ad. pkt 1 b 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił proponowany porządek obrad. 

1. Sprawy organizacyjne: 
a/ otwarcie sesji 
b/ przyjęcie porządku obrad 
c/ przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji 
d/ sprawozdanie Wójta z działalności od czasu poprzedniej sesji i z wykonania  uchwał. 
2.  Podjęcie uchwał w sprawach: 
a/ uchwalenia Regulaminu wynagradzania nauczycieli oraz trybu i zasad przyznawania 

dodatku mieszkaniowego nauczycieli w szkołach prowadzonych przez Gminę Lipno oraz 
Regulaminu przyznawania nagród dla nauczycieli ze specjalnego funduszu nagród 

b/ przeznaczenia środków finansowych na pomoc zdrowotną dla nauczycieli przedszkoli i 
szkół prowadzonych przez Gminę Lipno oraz wniosków i sposobu ich przyznawania, 

c/ zmiany uchwały nr XVI/90/04 Rady Gminy Lipno z dnia 8 listopada 2004 roku., 
d/ zmieniającej uchwałę Nr II/4/06 z dnia 06 grudnia 2006 roku w sprawie powołania 

stałych komisji Rady Gminy Lipno, 
e/ nabycia gruntów na własność Gminy Lipno, 
f/ nabycia gruntów na własność Gminy Lipno, 
g/ wyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego w 2011 roku, 
h/ wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości w Trzebiegoszczu 

 



 

 

i/ zmian budżetu Gminy Lipno na 2010 rok 
 
3. Składanie interpelacji. 
4. Wolne wnioski i zapytania. 
5. Odpowiedzi na wnioski i zapytania. 
6. Zakończenie obrad  XXXII sesji Rady Gminy Lipno.                                       
 
 
Przewodniczący Rady zwrócił się z zapytaniem czy są  jakieś uwagi, bądź propozycje zmian do 
przedstawionego  porządku obrad.   
 
Wójt Gminy  wnosi o poszerzenie proponowanego porządku obrad o punkt – podjęcie 
uchwały w sprawie zarządzenia wyborów Sołtysa w miejscowości Ostrowite. 
  
Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie cały proponowany porządek obrad. 

1. Sprawy organizacyjne: 
a/ otwarcie sesji 
b/ przyjęcie porządku obrad 
c/ przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji 
d/ sprawozdanie Wójta z działalności od czasu poprzedniej sesji i z wykonania  uchwał. 
2.  Podjęcie uchwał w sprawach: 
a/ uchwalenia Regulaminu wynagradzania nauczycieli oraz trybu i zasad przyznawania 

dodatku mieszkaniowego nauczycieli w szkołach prowadzonych przez Gminę Lipno oraz 
Regulaminu przyznawania nagród dla nauczycieli ze specjalnego funduszu nagród 

b/ przeznaczenia środków finansowych na pomoc zdrowotną dla nauczycieli przedszkoli i 
szkół prowadzonych przez Gminę Lipno oraz wniosków i sposobu ich przyznawania, 

c/ zmiany uchwały nr XVI/90/04 Rady Gminy Lipno z dnia 8 listopada 2004 roku., 
d/ zmieniającej uchwałę Nr II/4/06 z dnia 06 grudnia 2006 roku w sprawie powołania 

stałych komisji Rady Gminy Lipno, 
e/ nabycia gruntów na własność Gminy Lipno, 
f/ nabycia gruntów na własność Gminy Lipno, 
g/ wyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego w 2011 roku, 
h/ wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości w Trzebiegoszczu 
i/ zmian budżetu Gminy Lipno na 2010 rok 
j/ zarządzenia wyborów Sołtysa w miejscowości Ostrowite. 
  
3. Składanie interpelacji. 
4. Wolne wnioski i zapytania. 
5. Odpowiedzi na wnioski i zapytania. 
6. Zakończenie obrad  XXXII sesji Rady Gminy Lipno.    
                                    
Radni Rady Gminy Lipno w głosowaniu jawnym poprzez podniesienie ręki jednogłośnie 
przyjęli proponowany porządek obrad. 

 

 



 

 

Ad. pkt 1 c 

Protokół z poprzedniej sesji był wyłożony do wglądu na stanowisku ds. Rady- zapoznanie się 
z jego treścią było udostępnione, wobec czego został jednogłośnie przyjęty bez czytania 

 

Ad. pkt 1 d 

Wójt Gminy Pan Andrzej Piotr Szychulski – przedstawił sprawozdanie z działalności od 
czasu poprzedniej sesji – informacja w załączeniu. 

Przewodniczący Rady Gminy Lipno-  zwrócił się z zapytaniem czy są pytania do Pana 
Wójta. 

Pytań nie było. 

Ad. pkt 2 a 

Przewodniczący Rady Gminy Lipno nadmienił, że przystępuje do punktu podjęcie uchwały 
w sprawie uchwalenia Regulaminu wynagradzania nauczycieli oraz trybu i zasad 
przyznawania dodatku mieszkaniowego nauczycieli w szkołach prowadzonych przez Gminę 
Lipno oraz Regulaminu przyznawania nagród dla nauczycieli ze specjalnego funduszu 
nagród. 

Kierownik SAPO Pan Kazimierz Mątowski wyjaśnił, że przedłożony projekt uchwały 
wprowadza poprawki do Regulaminu wynagradzania nauczycieli, który funkcjonował od 
wielu lat i był corocznie nowelizowany. W tej chwili nie ma obowiązku nowelizowania tej 
uchwały, ale pismem z Nadzoru Prawnego Wojewody zalecono wprowadzenie takie 
porządkujących poprawek, m.in. polegające na usunięciu z Regulaminów zapisów 
ustawowych oraz taka zasadnicza zmiana to rozdzielenie Regulaminu wynagradzania 
nauczycieli od Regulaminu przyznawania nagród nauczycieli. Jest to w jednej uchwale, ale 
jako dwa załączniki. Regulamin nie wprowadza zasadniczo wielkich zmian, proponuje się 
podwyższenie dodatków dla Dyrektorów o 100 zł  górnej granicy tego dodatku. Proponuje się 
również podwyższyć dodatek za wychowawstwo o kwotę 10,00 zł oraz dodatek dla doradcy 
metodycznego i opiekuna stażu również o kwotę 10,00 zł. 

Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się z zapytaniem czy są jakieś pytania w tym temacie. Pytań 
nie było. 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały Nr XXXII/159/10 w sprawie uchwalenia 
Regulaminu wynagradzania nauczycieli oraz trybu i zasad przyznawania dodatku 
mieszkaniowego nauczycieli w szkołach prowadzonych przez Gminę Lipno oraz Regulaminu 
przyznawania nagród dla nauczycieli ze specjalnego funduszu nagród i poddał go pod 
głosowanie.   

Radni Rady Gminy Lipno w głosowaniu jawnym poprzez podniesienie ręki jednogłośnie 
przyjęli projekt w/w uchwały. 

 



 

 

Ad. pkt 2 b 

Przewodniczący Rady Gminy nadmienił, że przystępuje do punktu – podjecie uchwały w 
sprawie przeznaczenia środków finansowych na pomoc zdrowotną dla nauczycieli 
przedszkoli i szkół prowadzonych przez Gminę Lipno oraz wniosków i sposobu ich 
przyznawania. 

Kierownik SAPO Pan Kazimierz Mątowski wyjaśnił, że art. 72 Karty Nauczyciela 
wprowadza obowiązek na organ prowadzący szkoły utworzenia funduszu pomocy zdrowotnej 
nauczycieli i byłych nauczycieli- emerytów i rencistów  i stworzenia regulaminu. 

W tym roku taki fundusz został utworzony, jest to fundusz w wysokości 5.000 zł 

Dysponentem tych środków jest Wójt Gminy Lipno, wnioski będą składane do Dyrektorów 
szkół, a następnie będą trafiały do Wójta Gminy. Najprawdopodobniej Wójt powoła Komisję, 
która będzie kwalifikowała te wnioski. 

Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się z zapytaniem czy są jakieś pytania w tym temacie. 
Pytań nie było. 

Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały Nr XXXII/160/10 w sprawie 
przeznaczenia środków finansowych na pomoc zdrowotną dla nauczycieli przedszkoli i szkół 
prowadzonych przez Gminę Lipno oraz wniosków i sposobu ich przyznawania i poddał go 
pod głosowanie. 

Radni Rady Gminy Lipno w głosowaniu jawnym poprzez podniesienie ręki jednogłośnie 
przyjęli projekt w/w uchwały 

Ad. pkt 2 c 

 

Przewodniczący Rady Gminy nadmienił, że przystępuje do kolejnego punktu, tj. podjęcie 
uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XVI/90/04 Rady Gminy Lipno z dnia 8 listopada 2004 
roku. 

Radca Prawny przypomniał, że w dniu 8 listopada 2004 roku była wywołana uchwała o 
warunkach przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne. Do tej uchwały 
dołączona była tabela dotycząca odpłatności. Generalnie jest tak, że jeżeli jest spełnione 
kryterium dochodowe osoby samotnie gospodarującej, ono wynosiło 316 zł, to było 
zwolnione i bezpłatne, a powyżej tego kryterium była już odpłatność -10,15, 20, 30 i 100% w 
przypadku osoby samotnie gospodarującej, a 15, 30, 70, 100 i 100% w przypadku osoby 
gospodarującej w rodzinie w zależności od dochodu na osobę. 

Tą uchwałę proponuje się zmienić dlatego, że z uwagi na upływ czasu ok. 6 lat, proponuje się 
aby pełen koszt jednej godziny usług opiekuńczych wynosił 5 zł. Poprzednio było 3,50 zł 

 



 

 

Jeżeli chodzi o dochód na osobę, to zaczynał się od kwoty 316,00 zł ,a teraz proponuje się 
351,00 zł.   

Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się z zapytaniem czy są jakieś pytania w tym temacie. 
Pytań nie było. 

Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały Nr XXXII/161/10 w sprawie zmiany 
uchwały nr XVI/90/04 Rady Gminy Lipno z dnia 8 listopada 2004 roku i poddał go pod 
głosowanie. 

Radni Rady Gminy Lipno w głosowaniu jawnym poprzez podniesienie ręki jednogłośnie 
przyjęli projekt w/w uchwały. 

 

Ad. pkt 2 d 

 

Przewodniczący Rady Gminy  nadmienił, że przystępuje do kolejnego punktu porządku 
obrad, tj. podjecie uchwały zmieniającej uchwałę Nr II/4/06 z dnia 06 grudnia 2006 roku w 
sprawie powołania stałych komisji Rady Gminy Lipno.  

Radca Prawny wyjaśnił, że Radny, którego mandat wygasł funkcjonował w dwóch 
Komisjach- Komisji Budżetu i Finansów oraz Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska. 

Nowo wybrany Radny nie działa w żadnej Komisji, w związku z tym w dniu dzisiejszym jest 
przygotowany projekt uchwały; jest on tak przygotowany, że mówimy o tych samych 
Komisjach, żeby nie dokonywać zmian w całości Komisji, chyba że będą inne wnioski, 
wówczas będziemy przygotowywać inną treść uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały, następnie zwrócił się z 
zapytaniem do Radnego Leszka Szajgickiego czy wyraża zgodę na pracę w tych Komisjach. 

Radny Szajgicki Leszek wyraził zgodę na pracę w  Komisji Budżetu i Finansów oraz w 
Komisji Rolnictwa o Ochrony Środowiska. 

Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się z zapytaniem czy są jakieś pytania w tym temacie. 

 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały Nr XXXII/162/10 zmieniającej 
uchwałę Nr II/4/06 z dnia 06 grudnia 2006 roku w sprawie powołania stałych komisji Rady 
Gminy Lipno i poddał go pod głosowanie. 

Radni Rady Gminy Lipno w głosowaniu jawnym poprzez podniesienie ręki jednogłośnie 
przyjęli projekt w/w uchwały. 

 



 

 

Ad. pkt 2 e 

 

Przewodniczący Rady Gminy zasygnalizował, że przystępuje do punktu- podjęcie uchwały 
w sprawie nabycia gruntów na własność Gminy Lipno. 

Kierownik ROR Pani Anna Kwiatkowska wyjaśniła, iż działka 43/5 stanowiąca własność 
Państwa Zbigniewa i Marianny małż Słomskich zam. Rumunki I, położona jest w Okręgu 
przy drodze Gminy Lipno oznaczonej ewidencyjnie działką nr 10. Wydzielona powierzchnia 
nieruchomości faktycznie jest już zajęta pod pas drogi publicznej stanowiąc jej nieformalne 
poszerzenie. By zaszłość tą uregulować formalnie, o uregulowanie prawne zwróciła się Pani 
Marianna Słomska. 

Jednak, aby było to możliwe wymagana jest zgoda Rady Gminy Lipno stąd przedkłada się 
niniejszy projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się z zapytaniem czy są jeszcze jakieś pytania. Pytań 
nie było. 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały Nr XXXII/163/10 w sprawie 
nabycia gruntów na własność Gminy Lipno i poddał go pod głosowanie. 

Radni Rady Gminy Lipno w głosowaniu jawnym poprzez podniesienie ręki jednogłośnie 
przyjęli projekt w/w uchwały. 

 

Ad. pkt 2 f 

 

Przewodniczący Rady Gminy zasygnalizował, że przystępuje do punktu, podjęcie uchwały 
w sprawie nabycia gruntów na własność Gminy Lipno. 

Kierownik ROR Pani Anna Kwiatkowska wyjaśniła iż działka 196/9 stanowiąca własność 
Państwa Józefa i Wandy małż. Pobożan położona jest w Zbytkowie. Na nieruchomości tej 
samoczynnie utworzono drogę publiczną dojazdową z drogi gminnej Zbytkowo – Cyprianka 
do pól i zagród rolników m.in. do Państwa Wiśniewskich, stanowiąc dla nich jedyny możliwy 
dojazd. Wydzielona powierzchnia nieruchomości faktycznie jest już zajęta nieformalnie pod 
pas drogi publicznej. O uregulowanie prawne zwróciła się Pani Wanda Pobożan.                 
Aby uporządkować stan prawny niezbędne jest zawarcie aktu notarialnego, który 
poprzedzony musi być stosowną uchwałą Rady Gminy, której projekt został przedłożony. 

 

Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się z zapytaniem czy są jeszcze jakieś pytania. Pytań 
nie było. 

 



 

 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały Nr XXXII/164/10 w sprawie 
nabycia gruntów na własność Gminy Lipno  i poddał go pod głosowanie. 

Radni Rady Gminy Lipno w głosowaniu jawnym poprzez podniesienie ręki jednogłośnie 
przyjęli projekt w/w uchwały. 

 

Ad. pkt 2 g 

 

Przewodniczący Rady Gminy nadmienił, że przystępuje do kolejnego punktu porządku 
obrad, tj. podjecie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu 
sołeckiego w 2011 roku. 

Wójt Gminy nadmienił, że temat wyodrębnienia funduszu sołeckiego w 2011 roku był 
przedmiotem Komisji Rady Gminy Lipno i jest pozytywna opinia, żeby wyodrębnić ten 
fundusz. 

Jednakże były takie sygnały, że nie jesteśmy w stanie , aby na daną chwilę mogli ocenić czy 
mamy wymierne korzyści z realizacji funduszu sołeckiego w tym roku. 

W tym roku będzie wydatkowana kwota ok. 500.000 zł, w niektórych sołectwach już są 
wykonywane dane działania w ramach tego funduszu sołeckiego, ale generalnie, to wszystko 
jest jeszcze przed nami. 

Komisje stwierdziły, że po dwuletniej realizacji tego funduszu będziemy w stanie określić czy 
jest zasadne aby go zachować i utrzymać; dajemy więc w tej chwili szansę mieszkańcom, 
żeby pokazali pomysłowość jak również inicjatywę przy realizacji zadań, które mają się 
przyczynić do pobudzenia życia na wsi, a także do poprawy infrastruktury związanej z 
życiem dnia codziennego. 

Ustawodawca wskazał termin do 31 marca, podjęcia przez Rady Gmin stosownych uchwał.     
Z uwagi na to  przedłożony został projekt tej uchwały. 

Radny Lewandowski Zdzisław nawiązując do wypowiedzi Wójta Gminy jeszcze raz 
podkreślił, że ustawodawca miał przede wszystkim na myśli spowodowanie rozwinięcia 
aktywności mieszkańców poszczególnych sołectw; ale podkreślił również, że ustawodawca 
nałożył ogromne obowiązki na administrację gminną, bo są to środki wyodrębnione w 
budżecie gminy i wszystkie procedury związane z realizacją tego funduszu spoczywają na 
gminie.  

Obowiązkiem Rady Gminy będzie ocenić czy trud ponoszony przynosi efekty, ale trudno 
oceniać aktywność, jeżeli jeszcze nie zaczęło się realizować tego zadania. 

Wójt Gminy nadmienił, że w Polsce 48% samorządów wyraziło zgodę, żeby wyodrębnić 
fundusz sołecki; pomimo tego, że my wiemy, że możemy liczyć na zwrot części poniesionych 

 



 

 

nakładów. W przypadku naszej gminy jest to 20%, ale na dzień dzisiejszy nie ma żadnych 
przepisów wykonawczych, nie wiemy jak to będzie wyglądało, jaki będzie przebieg i w 
którym momencie możemy liczyć na zwrot tych środków. 

Radny Górnicki Józef  dodał, że temat ten poruszany był również na Krajowym 
Stowarzyszeniu Sołtysów. Celem tej ustawy, jak przedmówcy już nadmienili, było przede 
wszystkim pobudzenie aktywności społeczeństwa, aby do środków, które przeznaczyła 
Gmina mieszkańcy pozyskiwali jeszcze dodatkowe środki z innych źródeł. 

 

Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się z zapytaniem czy są jeszcze jakieś pytania. Pytań 
nie było. 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały Nr XXXII/165/10 w sprawie 
wyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego w 2011 roku  i poddał go pod 
głosowanie. 

Radni Rady Gminy Lipno w głosowaniu jawnym poprzez podniesienie ręki jednogłośnie 
przyjęli projekt w/w uchwały. 

 

Ad. pkt 2 h 

 

Przewodniczący Rady Gminy zasygnalizował, że przystępuje do punktu podjęcie uchwały w 
sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości w Trzebiegoszczu. 

Kierownik ROR Pani Anna Kwiatkowska nadmieniła, że opisana nieruchomość oznaczona 
działką nr 36/12 o pow. 0,0029ha stanowiąca obecnie własność P.P. Marka i Marii małż. 
Nowickich ( poprzednio PPHU AGROMLECZ), z uwagi na jej położenie – przy 
skrzyżowaniu dróg, stała się samoczynnie poszerzeniem przyległej drogi gminnej. Faktyczne 
zajęcie tego pasa gruntu nastąpiło z tego względu, że skręcając w prawo z asfaltowej drogi 
powiatowej przebiegającej przez Trzebiegoszcz, na drogę gminną, która w tym miejscu ma 
szerokość ok. 3 m, następuje ścięcie tego łuku szczególnie przez pojazdy o większych 
gabarytach. Nabywcy nieruchomości wystąpili do Gminy z wnioskiem by zaszłość tę 
uregulować formalnie proponując, by za pas zajęty pod drogę, otrzymać grunt zamienny z 
przyległej do ich gruntu nieruchomości gminnej, na której usytuowany jest budynek WDK w 
Trzebiegoszczu, a po wydzieleniu oznaczonej nr 36/14 o tej samej powierzchni 0,0029ha. 
Aby uporządkować stan prawny niezbędne jest zawarcie aktu notarialnego, który 
poprzedzony musi być stosowną uchwałą Rady Gminy, której projekt został przedłożony. 

Takie rozwiązanie jest uzasadnione albowiem sprawa zostanie formalnie uporządkowana z 
korzyścią dla mieszkańców użytkujących te drogi. 

 



 

 

Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się z zapytaniem czy są jeszcze jakieś pytania. Pytań 
nie było. 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały Nr XXXII/166/10 w sprawie 
wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości w Trzebiegoszczu i poddał go pod głosowanie. 

Radni Rady Gminy Lipno w głosowaniu jawnym poprzez podniesienie ręki jednogłośnie 
przyjęli projekt w/w uchwały. 

Ad. pkt 2 i 

 

Przewodniczący Rady Gminy zasygnalizował, że przystępuje do punktu podjęcie uchwały w 
sprawie zmian budżetu Gminy Lipno na 2010 rok. 

Skarbnik Gminy Pani Adela Wiśniewska omówiła projekt uchwały. Zmian w budżecie 
Gminy Lipno na 2010 r. dokonano w związku ze zmianami subwencji i dotacji z budżetu 
Wojewody ujętych w Ustawie Budżetowej na 2010 r.. W dochodach własnych zwiększono 
wpływy z tytułu 40% udziału wnioskodawców na budowę przydomowych oczyszczalni 
ścieków. 

Zgonie z art. 16 ustawy z dnia 20 listopada 2009 r. o zmianie ustawy Prawo Ochrony 
Środowiska oraz niektórych innych ustaw, uchylono wyodrębniony plan Gminnego Funduszu 
Ochrony Środowiska- dochody i wydatki włączono do budżetu Gminy w rozdz, 90019 , z 
którego będą realizowane zadania z zakresu ochrony środowiska. 

Środki ze zwiększonej subwencji przeznaczono na rozbudowę SP w Jastrzębiu, zakup pieca 
CO w Radomicach, na zakup sprzętu dla Państwowej Straży Pożarnej. 

Zmiany dotacji dotyczą zwiększenia planu wydatków na świadczenia rodzinne, dożywianie 
uczniów, stypendia, zmniejszenie na zasiłki stałe. 

Ogólne zmiany po stronie dochodów i wydatków wynoszą 1.250.145,00 zł  

Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się z zapytaniem czy są jeszcze jakieś pytania. Pytań 
nie było. 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały Nr XXXII/167/10 w sprawie 
zmian budżetu Gminy Lipno na 2010 rok i poddał go pod głosowanie. 

Radni Rady Gminy Lipno w głosowaniu jawnym poprzez podniesienie ręki jednogłośnie 
przyjęli projekt w/w uchwały. 

Ad. pkt 2 j 

Przewodniczący Rady Gminy zasygnalizował, że przystępuje do punktu podjęcie uchwały w 
sprawie zarządzenia wyborów Sołtysa w miejscowości Ostrowite. 

 



 

 

Wójt Gminy wyjaśnił, że Pan Tadeusz Greszkiewicz Sołtys Ostrowitego złożył na piśmie 
rezygnację z pełnienia funkcji Sołtysa miejscowości Ostrowite.  W związku z tym należy 
przeprowadzić  wybory w tym sołectwie, stąd przedłożony projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się z zapytaniem czy są jeszcze jakieś pytania. Pytań 
nie było. 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały Nr XXXII/168/10 w sprawie 
zarządzenia wyborów Sołtysa w miejscowości Ostrowite i poddał go pod głosowanie. 

Radni Rady Gminy Lipno w głosowaniu jawnym poprzez podniesienie ręki jednogłośnie 
przyjęli projekt w/w uchwały. 

Przewodniczący Rady Gminy ogłosił 10 minutową przerwę w obradach. ( godz. 1320) 

Obrady wznowiono o godz. 1330. 

 

Ad. pkt 3,4,5 

 

Przewodniczący Rady Gminy proponuje połączenie punktów: składanie interpelacji, wolne 
wnioski i zapytania, odpowiedzi na wnioski i zapytania. 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że Pan Edward Celmer  na piśmie zwrócił się 
o udzielenie głosu w sprawach ważnych dla mieszkańców. W związku z tym udziela głosu. 

 

Pan Celmer Edward wyjaśnił, że sprowadziły go na sesję dwie może trzy sprawy, o których 
może praktycznie Radni nie wiedzą, może Pan Wójt, Pan Kierownik SAPO wiedzą o tej 
sprawie. 

Otóż był pewien incydent związany z dowożeniem i odwożeniem dzieci ze szkół gminnych 
do domów. Miało to miejsce nie tak dawno, że z Gimnazjum w Karnkowie autobus szkolny 
odmówił zabrania trzech dziewczynek, między innymi córki Pana Celmera. 

Pan Edward Celmer nadmienił, że nie zna jakie konsekwencje zostały wyciągnięte wobec 
załogi tego autobusu, nie chce wymieniać personalnie tych osób. 

Zdaniem Pana Celmera jest to naganne zachowanie i chciałby aby ta sprawa miała miejsce w 
konsekwencjach dla tych osób, nie mówi tu o zwalnianiu z pracy, ale w jakiś sposób ukarać te 
osoby trzeba. 

 

 



 

 

Druga sprawa, fundusze sołeckie plus dotacja gminna czy ewentualnie jeszcze wsparcie 
funduszy krajowych może okazać się wyrzuceniem pieniędzy w błoto; a to dlatego, że skoro 
Gmina nie wie gdzie ma drogę i jakiej szerokości i włożymy te pieniądze w drogę, a za jakiś 
czas okaże się, że będą wymiany gruntów, tak jak w przypadku tej omawianej wcześniej 
położonej w Trzebiegoszczu. Kiedy trafi zaorać drogę, bo ktoś powie, że ta droga jest w 
moim gruncie, wówczas środki pójdą, jak to mówią „ w błoto”. 

Zdaniem Pana Celmera wiele lat była poruszana sprawa, żeby drogi wytyczać, oznakować do 
utwardzenia i wtedy można mieć pewność, że nawet czyn społeczny zaistnieje, bo ludzie 
kiedy będą wiedzieli, że mogą okopać rowy, to będą to robić, nie będą czekać na prace 
Gminy, bo w takim tempie, jak na razie inwestujemy w nasze drogi, to 40 lat mało. 

Pan Celmer zasygnalizował, że chciał się zainteresować budowa drogi, bo nie czeka już na 
Urząd Gminy, jednak w Gminie pracownicy nie wiedzieli ile ma droga szerokości, nie 
mówiąc już o wskazanie gdzie ona ma być. Pan Celmer twierdzi, że załatwi to w sposób 
prywatny. 

 

Radny Kowalski Jan zasygnalizował, że przy drodze 67 Włocławek  - Lipno zaczynają się 
jakieś prace, geodeci robią pomiary. Radny uważa, że trzeba by już interesować się tą sprawą, 
zabiegać o  zjazdy, aby nie było za późno. 

Ponadto w imieniu mieszkańców Ostrowitego i Krzyżówek uczestniczących w zebraniu jakie 
się odbyło w Krzyżówkach dziękuje Panu Wójtowi, Panu Radcy Prawnemu, Pani Ani 
Kwiatkowskiej i Panu Markowi Kiełkowskiemu za przybycie na zebranie i wyjaśnienie 
interesujących mieszkańców spraw. 

 

Radny Chojnicki Andrzej zwrócił się z zapytaniem na jaki okres jest gwarancja na drogę 
Złotopole – Okrąg. 

 

Pan Wójt wyjaśnił, że  na tę drogę gwarancja jest na okres 3 lat. 

 

Radny Chojnicki Andrzej poinformował, że odcinek drogi od Parku w Jastrzębiu w stronę 
Okręgu jest w coraz gorszym stanie. Zdaniem Radnego trzeba zgłosić to do inspektora 
nadzoru i zainteresować się tą sprawą – na nawierzchni jest wiele pęknięć. 

 

Radna Charyton Grażyna poruszyła sprawę drogi Popowo – Grabiny  do Baran, w drogę tą 
zostało włożone dużo środków. Obecnie w Grabinach jest żwirownia, tego Radna nie 

 



 

 

kwestionuje – ona musi być, ale po tej drodze jeżdżą samochodu z takim ciężarem, że tę 
drogę już rozjeździły.  

Zdaniem Radnej jest wyjście, otóż jest wyjazd ze żwirowni do Krzyżówek, gdzie jest tylko 
200 metrów drogi żwirowej. Więc może trzeba poprosić właściciela żwirowni, aby korzystał 
z tej drogi, a nie z drogi Popowo – Grabiny o długości 2.000 metrów. Łatwiej remontować 
200 metrów niż 2000 metrów. 

 

Radny Lewandowski Zdzisław nawiązując do wypowiedzi Radnego Kowalskiego Jana 
odnośnie prac przy drodze 67, nadmienił, że miało się odbyć zebranie wszystkich 
zainteresowanych z projektantami. Jednak może należało by się zwrócić z zapytaniem kiedy 
to będzie, żeby nie okazało się, że jest już za późno. 

Radny zasygnalizował, że prawdopodobnie nie ujmą w projekcie wyjazdu ze Strażnicy w 
Łochocinie ( nie ma go teraz, więc nie ujmą go), trzeba również mieć na uwadze przejście 
pod drogą jeżeli chodzi o przejścia do przyszłych oczyszczalni ścieków, bo zdaniem Radnego 
jeżeli teraz tego nie zrobimy, to po wykonaniu przebudowy tej drogi mogą być wielkie 
utrudnienia i ogromne koszty. 

W związku z tym Radny prosi o pilnowanie tej sprawy. 

Radny Strużyński Stanisław przypomniał, że droga wojewódzka Lipno – Płock będzie 
również remontowana, w związku z tym Radny zwraca się z prośbą, aby Gmina wystąpiła z 
wnioskiem o wykonanie chodnika przy tej drodze do Rumunek Głodowskich.  

Radny Górnicki Józef zwrócił się z zapytaniem czy jest możliwe wydzielenie działek 
budowlanych w Złotopolu, Radny nadmienił, że wiele osób jest tą sprawą zainteresowanych. 

 

Kierownik ROR wyjaśniła, że wszczęte jest postępowanie w tej sprawie. 

Radny Lesiński Mirosław zasygnalizował, że w sprawozdaniu mylnie jest wpisany podział 
żużlu i kamienia na poszczególne miejscowości. 

Ponadto będąc przy głosie zwrócił się z zapytaniem, gzie należy się zwracać i w jakich 
terminach o odszkodowanie za szkody w uprawach rolnych wyrządzone przez zwierzynę 
łowną. 

Kierownik SAPO wyjaśniając sprawę, którą poruszył Pan Celmer Edward, poinformował, że 
doszło do takiego incydentu, że autobus szkolny z Gimnazjum w Karnkowie nie zabrał trzech 
uczennic. Kolejno byli w tej sprawie rodzice tych dzieci. Kierownik SAPO uważa, że sytuacja 
ta była z pewnością naganna, Gmina odpowiada za dowóz dzieci ze szkoły. Bezpieczeństwo 
dzieci w szkole i na terenie szkoły, to jest sprawa Gminy i Dyrektora Szkoły. Sytuacja ta była 
bardzo naganna, bo te dzieci zostały bez opieki.  

 



 

 

Kierownik SAPO dodał, że rozmawiał z rodzicami tych dzieci, później z kierowcą autobusu i 
opiekunką  oraz Dyrektorem Szkoły  i wina ewidentnie jest opiekunki. Dzieci te kilkakrotnie 
nie przychodziły na pierwszy kurs autobusu, pomimo tego, że właśnie tym kursem miały 
wracać do domu, a przychodziły na drugi kurs. Pani opiekuna wyjaśniała, że ona kilkakrotnie 
rozmawiała z tymi uczennicami, aby wracały do domu pierwszym kursem autobusu. 

Tego dnia na pierwszy kurs te uczennice nie przyszły, nie znalazła ich opiekunka, przyszły 
natomiast na drugi kurs i opiekunka nie wpuściła ich do autobusu. 

Z tego co wyjaśniała Pani opiekunka, dzień wcześniej rozmawiała o tym z Dyrektorem 
Szkoły i Dyrektor powiedział, że jeżeli taka sytuacja powtórzy się, to ma zostawić te dzieci; 
ale miała powiadomić o tym opiekę świetlicową i Dyrektora Szkoły. Jednak tego nie uczyniła. 

Kierownik SAPO ma nadzieję, a także zapewnia, że dołoży wszelkich starań, aby taka 
sytuacja więcej się nie powtórzyła.  

Ponadto Pan Kierownik poinformował, że Kierowca autobusu szkolnego dostał naganę ustną, 
a z tego co wie opiekunka, która jest pracownicą Szkoły także otrzymała naganę ustną. 

Kierownik SAPO przeprasza jeszcze raz rodziców tych dzieci za zaistniałą sytuację. 

 

Wójt Gminy  ustosunkowując się do poruszonych wcześniej spraw wyjaśnił: 

- jeżeli chodzi o nieścisłości zawarte w sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Lipno za 
2009 rok dotyczących podziału kamienia i żużlu na poszczególne miejscowości, to zostaną 
one sprostowane, 

- jeżeli chodzi o rozgraniczenia dróg, to kiedy wykonujemy inwestycje, to mamy taki 
obowiązek i nigdy nie przytrafi się taka sytuacja, że będziemy wykonywać inwestycje 
polegające na utwardzeniu drogi, żeby nie było rozgraniczenia. Ale zdaniem Pana Wójta, 
trzeba mieć na uwadze fakt, że to wymaga i czasu i środków. 

- jeżeli chodzi o przebudowę drogi 67, to Zarząd Dróg Krajowych inwentaryzuje tą drogę i w 
tej chwili nie wiemy, kto będzie wykonywał projekt przebudowy tej drogi. Zdaniem Pana 
Wójta my możemy rozmawiać i zgłaszać potrzeby projektantowi. Zobowiązuje się 
dowiedzieć, czy na etapie inwentaryzacji możemy zgłaszać swoje wnioski i uwagi. Pan Wójt 
dodał, że na rok 2011 planowana jest przebudowa tej drogi na odcinku od Łochocina do 
Radomic- na wysokości szkoły. 

- jeżeli chodzi o drogę Popowo- Grabiny, Pan Wójt będzie rozmawiał z właścicielem 
żwirowni, żeby wskazać inny przebieg tej drogi dojazdowej. Jest to rozsądne i zasadne, 
żebyśmy wspólnie poprawili krotki odcinek drogi, nie dopuszczając do niszczenia drogi, w 
którą włożyliśmy duże środki. 

 



 

 

- jeżeli chodzi o drogę Jastrzębie – Okrąg, to ta inwestycja podlega gwarancji przez okres 3 
lat. Pan Wójt zasygnalizował, że zgłaszane były już uwagi wykonawcy tej inwestycji, bo na 
powierzchni tej drogi pojawiły się poprzeczne pęknięcia co kilkanaście metrów. Inspektor 
nadzoru również był o tym powiadomiony i zapoznał się ze sprawą. Według wyjaśnień, na 
drodze  tej były wykonane dylatacje na podbudowie i one przeniosły się na masę asfaltową. 
Natomiast w przypadku pęknięć podłużnych, to ewidentnie jest wskazane, ze trzeba wymienić 
podłoże, grunt i na takich odcinkach będzie ta droga naprawiana. 

 

Radny Chojnicki Andrzej dodał, że na drodze Jastrzębie – Okrąg nie tylko są pęknięcia, ale 
teraz to się unosi, na drodze są fałdy. 

Pan Wójt –jeszcze raz podkreślił, że wszystkie uwagi są zgłaszane do inspektora nadzoru i 
do wykonawcy tej inwestycji. 

Będąc przy głosie poruszył także sprawę umieszczania pojemników do selektywnej zbiórki 
odpadów. Nadmienił, że do tych pojemników wyrzucane są wszystkie nieczystości  i jeżeli 
mieszkańcy nie będą stosować się do pewnych standardów, to niestety będziemy zmuszeni 
zdjąć te pojemniki. 

 Kierownik ROR wyjaśniła, że za straty w uprawach rolnych wyrządzone przez zwierzynę 
łowną odpowiadają Koła Łowieckie i do Zarządów tych Kół należy zwracać  się o 
odszkodowania. 

Będąc przy głosie odniosła się do wypowiedzi Pana Celmera Edwarda, otóż Pan Edward 
Celmer był w Urzędzie Gminy z zapytaniem o szerokość drogi. My sprawdzaliśmy to na 
mapach, które są w Urzędzie, są to dokumenty wtórne i zapisy były nieczytelne, można było 
odczytać 3, 5 ale i 6 m też pasowało. Osobiście wskazała Panu Celmerowi, że w Ośrodku 
Dokumentacji Geodezyjnej w Starostwie znajduje się dokumentacja podstawowa, ustaliliśmy 
numer drogi i zasugerowaliśmy, że właśnie w Starostwie można odczytać jaka jest szerokość 
drogi. 

Radny Górnicki Józef zasygnalizował, że z tego co słychać to w Zespole Szkół w 
Karnkowie mają miejsce niedobre zdarzenia- raz, to o czym mówił Pan Celmer Edward, a są 
również bójki, które kończyły się nawet pobytem uczniów w szpitalu. 

Zdaniem Radnego, jeżeli chodzi o sprawę, którą poruszał Pan Celmer Edward trzeba wyjaśnić 
dlaczego te dziewczynki nie przyszły na ten kurs, którym miały odjeżdżać ze szkoły. 

Odniósł się również do stanu dróg – zdaniem Radnego wszyscy mieszkańcy muszą dbać o te 
drogi. 

Radny Małkiewicz Paweł uważa, że szacowanie szkód przez Koła Łowieckie jest 
nieuczciwe, to co robią Koła Łowieckie, to uwłacza godności rolnika. Prosi o pomoc w tej 
sprawie ze strony samorządu gminnego. 

 



 

 

Radny Kalinowski Marek nadmienił, że są głosy mieszkańców gminy, że kierowca w 
Karnkowie jedzie do domu autobusem  w czasie godzin pracy i tam wykonuje jakieś 
prywatne prace. Tak nie powinno być, Dyrektor powinien wiedzieć gdzie jest kierowca, 
powinien wydać kartę na każdy dzień. 

 

Pan Celmer Edward zwracając się do Radnego Górnickiego powiedział, że nie zna tematu i 
nie powinien oceniać sytuacji, bo dziewczynki, które nie zostały zabrane do autobusu 
szkolnego, to są wzorowe uczennice. 

Odniósł się również do sprawy przejazdu autobusów szkolnych, zdaniem Pana Celmera one 
jeżdżą jak taksówki od lat powołania szkół gimnazjalnych. 

Sołtys z Jankowa uważa, że skoro została podjęta uchwała o zamianie gruntu w 
Trzebiegoszczu, sprawa ta zostanie prawnie uregulowana należałoby zająć się odwodnieniem 
tej drogi, bo tam jest z tym problem. 

Kierownik SAPO nadmienił, że autobus szkolny codziennie dowozi posiłki do 
Trzebiegoszcza, a kierowca mieszka naprzeciwko szkoły. Kierowcy autobusów szkolnych 
pracują bardzo często w soboty, niedziele, a także poza godzinami pracy, więc skoro 
podjedzie w tygodniu na godzinę do domu, to chyba nie jest aż tak poważna sprawa. 

Radny Lewandowski Zdzisław jest zdziwiony, że skoro takie sprawy zdarzają się, są 
zgłaszane, to dlaczego nie są omawiane na posiedzeniach Komisji. Skoro jest problem, to 
trzeba go wyjaśnić, aby nie urósł do rangi afery. Po to spotykamy się na posiedzeniach 
Komisji, aby takie sprawy wyjaśniać. 

 

Wójt Gminy nadmienił, że to będzie tematem rozmów z kierowcami. 

Wiele razy rozmawiano o tym, aby nasze autobusy były na bazie, ale technicznie nie do końca 
wiemy czy to jest dobre rozwiązanie, bo zdarzało się, że w takim miejscu nasze autobusy były 
okradane, były niszczone; ponadto musieliśmy ponieść koszty dodatkowych przejazdów, bo 
rozpoczyna się kurs od Jankowa czy Trzebiegoszcza, a jeżeli autobus parkowałby w 
Złotopolu, to ze Złotopola musiałby dojechać do Jankowa i byłby to pusty przejazd. 

Musimy mieć na uwadze również to, że nigdy nie wypłacaliśmy kierowcom nadgodzin, a 
wszyscy wiedzą ile jest wyjazdów w soboty, niedziele, a ich obowiązuje 40 godzinny tydzień 
pracy. Tak, że to wszystko trzeba mieć na uwadze. 

Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się do Kierownika SAPO z prośbą, aby Dyrektor 
Zespołu Szkół w Karnkowie złożył wyjaśnienie na piśmie odnośnie incydentu odmowy 
zabrania do autobusu szkolnego trzech uczennic. 

 



 

 

Nadmienił także, że kończy się okres gwarancji szkoły w Wichowie, jest potrzeba 
odświeżenia elewacji tego budynku i należy to zgłosić Wykonawcy, aby nie upłynął termin. 

 

Ad. pkt 6 

Wobec wyczerpania tematu, na tym obrady XXXII sesji zakończono. Przewodniczący Rady 
Gminy podziękował obecnym za udział w sesji. ( godz. 1430) 

 

Protokolant                                                                  Przewodniczący Rady Gminy Lipno 

Żaneta Wołkowicz                                                                     Bohdan Nowak 

 

 

 


